
Kam v varstvo?
Mihaelo Zupančič 28-letno mater

dveh predšolskih otrok iz Zaloga,
najbolj tare problem otroškega var-
stva, saj sta oba z možem v službi in
nimata nikogar, ki bi pazil na otro-
ka. Staiejša 3-letna Simonca je v
vrtcu v Zalogu, ker je že dopolnila
minimalno staiost za sprejem v

MIHAELA ZUPANCIČ: ,^a-
poslena žena z majhnimi otroki
najbolj "ve, kaj pomeni urejeno
varstvo otrok. Tudi sama sem
odločno za samoprispevek"

vttec, mlajši 6-mesečni Gregec pa si
mora iskati zatočišče pii maminih
znancih, ne ve pa, koliko časa še,
ker mu bo tudi ta mamica čez 2
meseca odpovedala gostoljubje. In
kam tedaj? Tega tudi mamica ne ve.

,,Kaj boste naredili potem, ko ne
boste imeli več vaistva za Gregca? "

,,Ne vem, kaj. Veijetno ga bom
zelo težko oddala, ker sem varstvo
po Zalogu že iskala, pa nisem dobila
nikogar, ki bi pazil nanj."

,,Kaj pa, če bi ostali doma? "
,,Ne, tega pa ne. Mož s svojimi

120.000 starimi dinarji mesečnih
dohodkov ne bi mogcl sam vzdrže-
vati 4-članske družinc. Povrhu tega
plačujeva za stanovanje 20.000
S-din in samo predstavljajte si, kaj bi
le z moževo plačo."

,,Koliko pa plačujete vrtec za
Simonco? "

,,Sedaj le 15.000 Ŝ din mesečno."
,,Pa ste zadovoljni z varstvom v

vrtcu? "
,,Seveda sem in škoda, da moia

otrok iz vrtca, ko se vpiše v prvi raz-
red osnovne šole. Mi bi hoteli, da je
varstvo otroka zagotovljeno vsaj do
desetega leta starosti, najbolje pa bi
bilo, da bi trajalo do konca osnovne
šole."

,,Kaj pa otroci do dveh let? S
tem imate velik problem. Kaj mislite
o tem? "

,,Da, to je res velik problem -
zame, pa tudi za nešteto drugih mla-
dih mater. Scdaj otroci romajo od
ene do druge pestunje in nikoli ne
veš, kdaj ti bo odpovedala. Povečini

so to starejši Ijudje. Temu pruaga-
jajo tudi vzgojo in razumljivo je, da
preteklost ne more vzgajati bodoč-
nosti."

,,Zanima rae, kako bi finančno
prenašali varstvo dveh otrok? "

,,Kljub temu, da oba z možem ne
zasluživa najbolje, ne bi bil problem
plačevanja otrok, ker vem, da ta
denar odtehta vso skrb okoli vzgoje
otrok. Vem, da se vzgoja odraža
tudi v šoli, pri učnih uspehih in vsi
želimo otrokom le najbolje."

,,Ali ste že slisali, da se ljubljan-
ske občine pripravljajo na referen-
dum o samoprispevicu, namenjenem
tudi otroškemu varstvu? "

,,Ne, o tem nisva ne jaz ne mož
nič slišala. Začudila pa sem se, ko
sem o tem večkiat slišala po radiu,
da druge občine propagiiajo vpis, da
tega problema v naši občini ni, ali
pa da je vmes malomarnost."

,,Pa bi vi glasovali za samoprispe-
vek? "

,,Seveda bi in tudi bom, toda z

nekaj pripombami: volivcem D<
treba pred referendumom točnc
povedati, za kateie objekte bo dena
uporabljen, kje bomo gradili, funk
cionalnost gradnje (da se ne bodo iv
objektih izživljali arhitekti), višin«
prispevka in koliko časa bo ta pri
spevek trajal. Važno in obvezncTz;
občino pa bo tudi to, da bo o vsen
tem dajala podatke ves čas dokler t
objekti ne bodo dograjeni."

,,Torej niste ena tistih, ki midi ii
čaka samo na skupnost? "

.,Od čakanja se lahko umie, ja:
pa to ne mislim in zato raje seda
nekaj sama prispevam, kot da ča
kam v nedogled. Res je, da mi o<
plače precej trgajo - tudi za otro
ško varstvo in če to seštejem za vs;
leta in mesece, je k̂ ir precej. Tod;
od tega računanja nimam nobem
koristi. Želim, da bi bilo to enkra
urejeno in zato sem priprav^en;
tudi sama nekaj prispevati. Najvse
zadnje je to v korist mojih otrok ij
njim hočem v življenju le najbolje.'


